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Obiectul întrebării: “ Cat de necesara este diversitatea portofoliului 
enegetic al Romaniei ?"

Domnule ministru Victor Vlad Georgescu , despre strategia 

energetica nationala s-a vorbit si s-a scris mult , cu mai putin sau mai 

mult folos pentru consumatorii casnici , pentru agentii economici sau 

pentru independenta , stabilitatea si siguranța energetica nationala .

Din comunicatele date publicitatii de catre ministerul dv. rezulta ca 

strategia energetica se refera la perioada cuprinsa intre anii 2016 si 2030 

, pentru analiza detaliata , si cu extensie pana in anul 2050 , pentru 

proiectil. Din aceleasi surse , aflam ca ,, In prezent, are loc actualizarea 

si restructuraea documentelor publicate in 2014 , Analiza stadiului actual 

, respectiv Obligatii naționale si internaționale ." ( termen 15 februarie 

2016 ) si suntem asigurati ca „ Studiile revizuite si documentul sintetic 

final al Strategiei vor fi supuse unor dezbateri publice substantiale . ", iar 

termenul de finalizare este 15 septembrie 2016.
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Avem convingerea ca cei mai reputati specialisti vor fi cooptati in 

cadrul acestui proiect strategic de importanta capitala si ca acestia vor 

identifica si promova cele mai avansate si profitabile solutii pentru 

energetica romaneasca , pentru economia nationala si societatea 

romaneasca in ansamblul acesteia .

Cu toate acestea , consideram ca , din punct de vedere moral si 

legal , Ministerul Energiei este entitatea instituționala nationala 

responsabila in integralitate de principiile , prevederile si consecințele 

practice ale unui document de asemenea importanta , precum si faptul 

ca in aceasta etapa punctele de vedere ale ministerului dvs. trebuie sa 

fie deja cristalizate.

Având în vedere cele expuse anterior si cu referire expresa la 

diversitatea portofoliului energetic al tarii noastre , ca premisa esentiala a 

securitatii si independentei energetice , vă rog respectuos domnule 

ministru Victor Vlad Georgescu să imi specificați următoarele:

> Date fiind procesele de privatizare din domeniul energiei, realizate 

in anii anteriori , care va fi raportul estimat in anul 2030 intre 

capitalul romanesc ( de stat si privat) si cel strain ? Dar in 2050 ? 

Si cum se va implica in acest proces Ministerul Energiei din cadrul 

Guvernului Romaniei ?

> In anul 2030 care va fi structura procentuala a productiei de 

energie , funcție de sursa acesteia ( convenționala sau 

neconventionala ) ? Care va fi viitorul productiei de energie din 

combustibili fosili in 2030 ? Dar in 2050 ?

Solicit răspuns scris!

Cu deosebită considerație,

Senator de Brasov,

Viorel CHIRIAC
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